
Referat fra 

Stenlændernes ordinære grupperådsmøde 2024
Den 26. februar 2024 kl. 18.00-19.25 på Maglevad

Punkter

1. Valg af dirigent og referent – beslutning

Morten Frederiksen - valgt som dirigent

Helle Obsen - valgt som referent

Som det første bad dirigenten om, at der blev byttet om på rækkefølgen af 
punkterne 5. og 6., således at punktet om indkomne forslag behandledes før 
punktet om kontingentstigningen.

2. Bestyrelsens beretning - orientering

Formanden aflagde sin mundtlige beretning om bestyrelsens arbejde det seneste
år. 

Bestyrelsen har i det seneste år arbejdet på at få skabt tydelige strukturer for 
arbejdet i bestyrelsen og i samspillet med lederne. Dette for at sikre at det bliver
tydeligt ”hvem gør hvad” og ”hvor går man hen med hvad”, altså en tydelig 
rollefordeling.

Der har i året også været brugt meget tid på at skabe overblik over 
Stenlændernes økonomi og den regnskabsmæssige opbygning. Der er 
sideløbende blevet udarbejdet en ny og mere gennemskuelig opbygning af 
strukturen omkring indtægter og udgifter, så der er større gennemsigtighed. 

Beretningen blev taget til efterretning.

3. Årsregnskab 2023 - beslutning
Kassereren gennemgik mundtligt regnskabet for 2023, og fortalte lidt om de 
udfordringer hun havde mødt i regnskabets opbygning, der iblandt flere 
udfordringer som gjorde det svært at sidestille regnskabet med budgettet. 

Årsagen til regnskabets overskud skal findes i det rekordstore overskud som 
julemarkedet genererede i 2023. 

Kassereren oplyste, at der i regnskabsåret 2023 er ændret regnskabspraksis i 
forhold til den regnskabsmæssige behandling af de tilskud, vi modtager fra 
kommunen. Tidligere har der været indarbejdet det tilskud man forventede at 
modtage fra kommunen. Tilskuddet gives på baggrund af årets aktiviteter. 



Da der ofte viste sig en forskel mellem det beløb, som vi forventede og det beløb
vi rent faktisk modtog, blev det derfor besluttet, at vi fremover bogfører 
tilskuddene i de år, vi modtager dem. På den måde bliver det mere 
gennemsigtigt og præcist, hvad vi modtager. Det har i regnskabsåret 2023 den 
betydning, at der ikke er indtægter fra kommunale tilskud.

Regnskabet blev godkendt.

4. Betaling af ture og lejre - orientering

Gruppelederen orienterede om bestyrelsens beslutning om at ændre og 
tydeliggøre rammerne for ledernes deltagelse i kurser og lejre uden betaling og 
med delvis betaling.

Det blev præciseret at ledere altid har deltaget i sommerlejr uden betaling, og at
retningslinjen nu blot var nedskrevet sammen med de andre retningslinjer.

Herefter blev orienteringen om de nye retningslinjer taget til efterretning.

5. Indkomne forslag – beslutning

Mads motiverede forslaget med, at det er vigtigt med gennemsigtige regler for 
hvem vi sender afsted til korpsrådsmøder og med hvilken betaling.

Der kom flere tilkendegivelser. Bl.a. at det er vigtigt at få mange med, særligt de
unge, så vi kan bidrage til en politisk dannelse/skoling af vores unge spejdere. 

Det blev også sagt, at der er god synergi i at have unge spejdere afsted med 
mere erfarne voksne, så de kan tale sammen om, hvad der foregår og hvad der 
er vigtigt at have for øje, særlig for dem der er stemmeberettigede. 

Der blev gjort opmærksom på at Klanen og Troppen ikke i tilstrækkelig grad er 
orienteret om muligheden for at deltage i korpsrådsmøderne – det blev der givet 
tilsagn om, at vi skal være bedre til at huske.

Der kom flere ændringsforslag i forhold til betaling og fordeling mellem unge 
spejdere og andre (ledere mfl.).

Følgende forslag blev stemt hjem:

Gruppen betaler deltagelse og transport for op til 5 deltagere ved det årlige 
korpsrådsmøde. Der henstilles til fællestransport. Hvis flere end fem fra gruppen 
ønsker at deltage, tager bestyrelsen stilling til hvem der betales for.



6. Kontingentstigning i 2025 – beslutning

Gruppelederen motiverede forlaget om, at børn af ledere fra 2025 skal betale 
fuldt kontingent. 

Ikke alle ledere har børn der går til spejder, og bestyrelsen ser det derfor ikke 
som den rette måde at tilgodese ledernes store arbejde på Maglevad. Forslaget 
skal derfor ses i sammenhæng med punkt 4. 

Der har været en drøftelse med lederne forud for, at forslaget blev stillet.

Kontingentstigningen blev vedtaget.

7. Budget 2024-25 – beslutning

Formanden præsenterede budgettet for 2024 og 2025. Et budget der er brugt 
lang tid på at udarbejde, og med en høj detaljeringsgrad. Dette for at sætte gode
rammer og sikre gennemsigtighed i økonomien for spejderarbejdet i årene frem. 

Drew fra bestyrelsen har i 2023 brugt meget tid på fundraising for Stenlænderne 
- og med stor succes. Han opfordrer til, at flere meget gerne må hjælpe til, så vi 
kan få flere penge hjem til at understøtte det gode spejderarbejde på Maglevad.

Der kom ikke yderligere bemærkninger under punktet.

Budgettet blev godkendt.

 

8. Fastsættelse af antal pladser i bestyrelsen - beslutning

Der var opbakning til bestyrelsens beslutning om, at bestyrelsen fremadrettet 
skal bestå af op til 12 bestyrelsesmedlemmer med følgende hensigtserklæring:  

De 12 poster skal fordeles med 4 poster til hver af de tre grupper: civile, ledere 
og unge.

Bestyrelsens sammensætning blev godkendt.

9. Valg til bestyrelsen - beslutning
Følgende poster på valg:
- Én civil, som er forældrerepræsentant
- To ledere
- To unge

Følgende blev valgt:

Civil:
Mads Brøndsted – valgt for 2024 og 2025

Leder:
Robin Theander – valgt for 2024 og 2025
Søren Bertelsen – valgt for 2024



Unge:
Oliver Nordentoft Velsboe – valgt for 2024 og 2025

Bestyrelsen er dermed sammensat således:
Civile:
Linette Søndergaard, formand, valgt for 2023 og 2024
Vibeke Tellefsen, kasserer, valgt for 2023 og 2024
Mads Brøndsted, forældrerepræsentant, valgt for 2024 og 2025 
Helle Obsen, forældrerepræsentant, valgt for 2023 og 2024

Ledere:
Thomas Nord-Larsen, gruppeleder, valgt for 2023 og 2024
Robin Theander, gruppelederassistent, valgt for 2024 og 2025
Søren Bertelsen, gruppelederassistent, valgt for 2024

Unge:
Trine Brøndsted, valgt for 2023 og 2024
Rasmus Kleffel, valgt for 2023 og 2024
Oliver Nordentoft Velsboe, valgt for 2024 og 2025

Suppleanter:
Drew Fremlev Fisher, 1. suppleant, valgt for 2024
Lars Falk Hansen, 2. suppleant, valgt for 2024

10. Valg af revisor og evt. revisorsuppleant - beslutning

Der var genvalg til:

Mette Balslev, revisor 2024
Sanne Tofte Rasmussen, revisorsuppleant 2024 

11. Valg af fem stemmeberettigede til divisionsrådet – beslutning
Valget gælder for 2024

Følgende blev valgt:

o Thomas Nord-Larsen
o Morten Frederiksen
o Kim Andersen
o Trine Brøndsted
o Mads Brøndsted

12. Valg af to stemmeberettigede til korpsrådet - beslutning
Valget gælder for 2024

Følgende blev valgt som stemmeberettigede:
 

o Trine Brøndsted
o Mads Brøndsted




